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Hanke lyhyesti

Asema- ja yleiskaavan sekä tonttijaon tuotanto- ja julkaisuprosessin pilotointi Lahden kaupungissa Trimble Locus -
ohjelmistolla

• Tavoitteemme: valmiit toiminnallisuudet ja työkalut kansallisten kaavatietomallin ja tonttijaon tietomallin 
vaatimukset täyttävän kaavan ja tonttijakosuunnitelman tuottamiseksi

• Ryhti-rajapintapalveluista testaamme
• Kaavatietojen ja tonttijakojen tallennusta ja validointia

• Trimble Locukseen tarvittavaa kehitystä mm.
• Ryhti-Locus –tallennusrajapinnat
• Kansallisten tietomallien ja koodistojen toteutus
• Muutosten huomiointi muissa Locuksen osajärjestelmissä
• Liittyvien asiakirjojen käsittely
• Kansallisten pysyvien tunnusten käsittely
• Tiedonsiirtotoimintojen toteuttaminen (sisäänluku ja uloskirjoitus)
• Uusi kuvaustekniikka ja esitystapa
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Nykyinen ja uusi tietosisältö

• Ryhtiin julkaistaan kunnan järjestelmästä tiedot 
uusista kaavoista/tonttijaoista

• Kunnan omissa järjestelmissä edelleen tieto ns. 
vanhaan tyyliin laadituista kaavoista/tonttijaoista, ja 
jatkossa lisäksi myös kansallisen tietomallin mukaiset 
kaavat/tonttijaot

• Kokonaisuuden kannalta kaiken kaava- ja 
tonttijakotiedon pitää edelleen olla haettavissa 
rekistereistä, olla käytettävissä ja myös siirtyä kunnan 
prosessien välillä.

• Toisin sanoen uusi tapa laatia kaavoja/tonttijakoja ei 
saa heikentää näiden tietojen käytettävyyttä tai 
tietojen siirtymistä kunnan omissa prosesseissa ja 
järjestelmissä
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Ihminen (uuden) tekniikan 
takana

• Kansallisesti yhteentoimiva ja koneluettava 
kaava/tonttijako: Uusi asia ja uusia työkaluja, 
nykyisen toimintamallin muutos

• Oppiminen vie aikansa

• Mahdollinen suunnitteluohjelmiston vaihto ja uuden 
toimintalogiikan omaksuminen vie enemmän aikaa

• Vaatii joustoa työnantajalta ja työntekijältä 
armollisuutta itseään kohtaan: tämä on samalla 
myös oppimisprosessi!
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Miksi siis tavoittelemme hankkeessamme valmista ratkaisua?

• Tulevat muutokset koskettavat monia niin 
kuntapuolen, kaavakonsulttien, kuin 
ohjelmistotoimittajien työntekijöitä.

• Monelle meistä suunnitteluohjelmistot ja 
tietojärjestelmät, joita nyt kehitetään, ovat 
päivittäisessä käytössä.

• Jatkuvassa kehitysmoodissa oleminen turhauttaa ja 
hankaloittaa työskentelyä, eikä vajaatoimintoisen 
työkalun käyttöönotto ole järkevää tai 
kustannustehokasta.

• Myös käytön sujuvuus on tärkeää.
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Kiitos!

Maria Vanhala
maria.vanhala@lahti.fi
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